

**Advance Ministry Preparation**  
**Sponsored by Gateway Seminary**  
**CLS 1114 Old Testament Survey**  
**舊約縱覽 - 3 Hours**

**S1 Term (Jan-Mar) 2021**  
**Meeting Online Tuesday 8-10:30PM (PST) 1/5-3/23**

The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

匯點事工領袖學院



Milpitas, California, USA

**Pastor Alan Chow 鄒勳麟傳道**  
[achow@crosspointchurchsv.org](mailto:achow@crosspointchurchsv.org)

## COURSE DESCRIPTION

### 課程簡介

This course is a foundational introduction to the content, background, interpretation, and critical studies of the Old Testament, with a survey and study of each of the books of the Old Testament. 本課程基礎性地介紹舊約的內容、背景、詮釋和批判性研究，縱覽舊約每卷書。

## COURSE OBJECTIVES

### 課程目的

Upon completion of this course the student should have a conceptual foundation out of which to begin to understand the Old Testament as well as a basic grasp of the issues, methods, tools, and contexts of the interpretive enterprise.

**Cognitive Objectives:** At the end of the course, the student should demonstrate:

1. An enhanced love for the OT, and respect for its authority as Scripture.
2. An understanding of OT's content, structure, message, and interpretation.
3. A basic knowledge of literary, theological, historical, cultural, and geographical setting.
4. An adequate foundation for continued study including familiarity with all valid interpretation tools, ability to evaluate and utilize current periodical literature, reference materials and commentaries related to OT study.

**Affective Objectives:** When the course is completed, each student should:

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

5. Have new insights for studying and accurately interpreting the Scriptures.
6. Have renewed desire for Christians to clearly understand biblical truths and apply them in their lives.

完成本課程後，學員應具有一個概念基礎去開始理解舊約，並對釋經學的問題，方法，工具和語境(context)有基本的了解。

**認知性的目標：**在課程結束時，學員應：

1. 更熱愛研讀舊約，並尊重舊約聖經的權威。
2. 理解舊約的內容，結構，信息和詮釋。
3. 具有各種語境(包括文學，神學，歷史，文化和地理)的基本知識。
4. 具有充分的基礎繼續學習，包括熟悉有效的釋經工具和有效技巧地評估和使用各種學刊，參考資料和與舊約研究相關的評論。

**情感性的目標：**完成課程後，學員應：

5. 對學習和準確解釋聖經有新的見解。
6. 渴望更清楚地理解聖經的真理，並運用於生活當中。

## GRADING

### 評分

#### Attendance and participation: 25%

Each student is expected to attend class faithfully. Attendance is considered vitally important. If a student must be absent, he or she must watch the meeting recording. One absence will be excused. Two absences will reduce the final grade, and more than two will result in failing the course. Students must be present for examinations.

#### Weekly Quizzes: 25%

These quizzes will cover the weekly lecture material and the assigned reading as determined by the instructor.

#### Mid-term examination: 25%

This test will cover the lecture material and the assigned reading as determined by the instructor.

#### Final examination: 25%

This test will cover all lecture material given since the mid-term examination and assigned reading as determined by the instructor.

#### 出席與參與:25%

學員必須出席講座。如果缺席，必須補看講座的錄影。有原因的缺席最多一次。兩次缺席會降低成績。超過兩次缺席就不合格。學生必須參與測驗與考試。

#### 每週小測驗:25%

這些小測驗將涵蓋講義材料和指導老師確定的指定閱讀材料。

#### 期中考試:25%

該測試將涵蓋講義材料和指導老師確定的指定閱讀材料。

#### 期末考試:25%

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

該考試將涵蓋自期中考試以來給出的所有講義材料，以及由講師確定的指定閱讀材料。

### GRADING SCALE

#### 評分等級

Grade 等級	Score 成績
A	94-100
A-	90-93
B+	87-89
B	83-86
B-	80-82
C+	77-79
C	73-76
C-	70-72
D	65-69
F	0-64

### LECTURES AND ASSIGNMENTS

#### 講座編排與閱讀任務

This course will meet every Monday from 8 to 10:30PM Pacific Time for 12 weeks from October to December in 2020. Students choose a convenient time for themselves to participate online in the weekly open-book quizzes as well as the closed-book midterm and final examinations. There will be a special Saturday morning class on 3/6 meeting both online and at the Milpitas campus of Crosspoint Church. Students are invited to join in person and share a meal together afterwards.

本課程為期 12 星期，1 至 3 月每星期二晚上西岸時間 8 點至 10:30 在線上課。學員需要每週另外自選方便的時間參與在線的開卷測驗以及期中和期末的閉卷考試。3/6 星期六早上將有特別的在線和現場講課，歡迎學員到 Crosspoint Milpitas 堂參加並且課後留步聚餐。

\*G = Gundry, Robert H. A Survey of the New Testament. 3rd ed. Grand Rapids: Zondervan,

Week 周	Lecture 講座	Reading 閱讀	Others 其他	
1	1/3-9	Syllabus 課程介紹 Canon 正典, Geography 地理 Pentateuch 摩西五經	Dillard: Introduction, Ch. 1 to 6	Quiz
2	1/10-16	Joshua 書, Judges 士,	Dillard: Ch 7 to 8	Quiz
3	1/17-23	Samuel 撒, Kings 王	Dillard: Ch.10 to 11	Quiz
4	1/24-30	Isaiah 賽, Jeremiah 耶,	Dillard: Ch. 24-35	Quiz
5	1/31-2/6	Minor Prophets 小先知	Dillard: Ch. 25 to 36	Quiz

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

6	2/7-13	Psalms 詩	Dillard: 16	Quiz
7	2/14-20	Job 伯, Proverbs 箴, Song of Songs 歌, Ecclesiastes 傳	Dillard: Ch. 15, 16, 18, 19	Midterm
8	2/21-27	Lamentation 哀,	Dillard: Ch. 22	Quiz
9	2/28-3/6	Ruth 得, Esther 斯	Dillard: Ch. 9, 14,	Saturday Class Lunch at Church
10	3/7-13	Ezekiel 結, Daniel 但	Dillard: Ch. 23, 24	Quiz
11	3/14-20	Chronicles 代, Ezra- Nehemiah 拉-尼,	Dillard: Ch. 12, 13	Quiz
12	3/21-27	Review		Final

### REQUIRED TEXTBOOK 必備課本

The Bible (A literal translation will be best for this class).

Longman, Tremper III and Dillard, Raymond B., *An Introduction to The Old Testament*. Grand Rapids, MI: Zondervan, 2006.

Or its Chinese translation:

朗文、狄拉德 (Tremper Longman III, Raymond B. Dillard), 21世紀舊約導論 (增訂版) Introduction to the Old Testament (Second Edition) 劉良淑、黃業強、鄔錫芬譯。台灣: 校園書房, 2012。

### SELECTED BIBLIOGRAPHY 其他相關書籍

In Chinese:

1. 艾基新 Archer, Gleason, 《舊約概論》A Survey of Old Testament Introduction, 梁潔瓊譯。香港: 種籽出版社, 1985。
2. 賴建國, 《五經導論》。香港: 天道書樓, 2011。
3. 賴桑、赫伯特、畢斯 LaSor, William Sanford, Hubbard, David Allan, and Bush, Frederic William, 《新編舊約綜覽 (增訂版)》Old Testament Survey (Revised), 何傑、蔡式平、羅慶才譯。香港: 種籽出版社, 2006。
4. 黃儀章, 《舊約神學: 從導論到方法論》。香港: 天道書樓, 2001。

In English:

1. Aharoni, Yohanan, Avi-Yonah, Michael, Rainey, Anson F., and Safrai. The Carta Bible Atlas, Fifth Edition. (Jerusalem: Carta, 2011). ISBN-13: 978-9652208149
2. Arnold, B. T. and Bryan E. Beyer, *Encountering the Old Testament: A Christian Survey*. (Grand Rapids: Baker, 1999).
3. Beitzel, Barry J., The New Moody Atlas of Bible. Chicago: Moody, 2009.
4. Harrison, R. K. *Introduction to the Old Testament*. Grand Rapids, MI: Eerdmans, 1969.
5. Hill, Andrew and John Walton, *A Survey of the Old Testament*. 3<sup>rd</sup> Ed. Grand Rapids: Zondervan, 2009. ISBN: 0310280958.

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

6. Merrill, E. *Kingdom of Priests*. 2nd Ed. Grand Rapids, MI: Baker Publishing, 2008.
7. Walton, J. H., V. H. Matthews, and M. W. Chavalas. *The IVP Bible Background Commentary: Old Testament*. Downers Grove, IL: InterVarsity, 2000.
8. Walton, J. H. *Chronological and Background Charts of the Old Testament*. Revised Edition. Grand Rapids: Zondervan, 2000.
9. Wegner, P. D. *The Journey from Texts to Translations* (Grand Rapids: Baker, 1999).

### 地圖 Bible Atlases

- [www.bibleatlas.org](http://www.bibleatlas.org)
- [www.newtestamentchristians.com/bible-land-maps/](http://www.newtestamentchristians.com/bible-land-maps/)